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Besvarelse af spørgsmål 29 alm. del stillet af Erhvervs-, Vækst-,og 
Eksportudvalget den 22. december 2011 efter ønske fra Kim Ander-
sen (V).

Spørgsmål:
Gartnerisektoren har dokumenteret energibesparelser på 38 pct. over pe-
rioden fra 1996-2010 og foreslår nu en samfundskontrakt, der kan sikre 
yderligere markante energibesparelser på nærmere fastlagte vilkår. Mini-
steren bedes tage stilling til, om regeringen vil indbyde gartnerisektoren 
til en nærmere drøftelse af perspektiverne ved en samfundskontrakt?

Svar:
Jeg synes, det er positivt, at erhvervet lægger op til dialog om, hvordan vi 
opnår de ønskede mål for energieffektiviseringer og vedvarende energi.
Regeringen er generelt åben for dialog med gartnerierhvervet om erhver-
vets udfordringer.

Jeg kan dog oplyse om, at energibesparelser ligger under Klima-, Energi-, 
og Bygningsministerens ressort. I forhold til ønsket om en nærmere dia-
log vedrørende perspektiverne ved en samfundskontrakt vil jeg derfor 
opfordre gartnerierhvervet til at henvende sig til Klima-, Energi-, og 
Bygningsministeren. 

Jeg kan desuden oplyse, at der i Klima-, Energi-, og Bygningsministeriets 
regi i øjeblikket pågår forhandlinger om en ny energiaftale. Som det 
fremgår af regeringens energiudspil ”Vores Energi”, indgår overvejelser 
omkring energibesparelser i disse forhandlinger. 
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